
 

PROTOKÓŁ NR I/2024 z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  
z dnia 6 maja 2024 r. 
 

Obrady odbyły się w trybie stacjonarnym, w Urzędzie Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, ul. Jana Głogowskiego 3/5. Obrady rozpoczęły się  

o godz. 14.05. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b  
do protokołu) 

2. Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – Piotr Składanowski 
3. Wiceprezydent Miasta – Artur Łakomiec 
4. Wiceprezydent Miasta – Krzysztof Kowalski 
5. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
6. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 
7. Mieszkaniec Ostrowca Świętokrzyskiego – p. Szymon Lada 
8. Mieszkaniec Ostrowca Świętokrzyskiego – p. L. Sułek 
 

 

Ad I/Otwarcie przez Radnego Seniora I sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Na podstawie art. 20 ust. 2c ustawy  

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym otwieram pierwszą sesję Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego kadencji 2024-2029. Serdecznie Witam nowo 

wybranych radnych. Witam Pana Prezydenta, Pana Wiceprezydenta Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego Artura Łakomca, Pana Wiceprezydenta Krzysztofa 

Kowalskiego, wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej sesji,   

jak również internautów, którzy obserwują nasze obrady online.  

 

Ad II/ Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej nowo 

wybranym radnym zaświadczeń o wyborze: 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - W wyniku demokratycznie 

przeprowadzonych wyborów mieszkańcy miasta Ostrowca Świętokrzyskiego wybrali 

23 radnych Rady Miasta. Proszę Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej 

Pana Piotra Składanowskiego o wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Choinka Stanisław. 

Zapraszam Panie Radny. 

Radny St. Choinka - Dziękuję. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Cielecki 

Przemysław.  

Radny P. Cielecki- Bardzo dziękuję.  

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Czeremcha 

Mateusz.  
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Radny M. Czeremcha - Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Ćmikiewicz 

Artur.  

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pani Dybiec 

Małgorzata Dorota. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski Pan Giemza Marek 

Paweł.  

Radny M. Giemza - Dziękuję. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski  - Pan Głąb Artur.  

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pani Helicka 

Elżbieta Danuta. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Kutryba 

Kamil. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Łata Mariusz. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Ołownia 

Krzysztof. 

Radny K. Ołownia - Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Pałka Andrzej. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Pietruszka 

Aron Adrian. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pani Pikus 

Joanna. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pani Renduda-

Dudek Irena Władysława.  

Radna I. Renduda – Dudek - Dziękuję. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Rutkowski 

Artur Mariusz. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pani Stafijowska 

Małgorzata.  

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Stelmasik 

Kamil Damian. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Strojny Daniel 

Grzegorz. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pani Justyna 

Walczak.  

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pan Walesic Paweł 

Krzysztof. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Pani Woźnicka - 

Kuzdak Marta Monika. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - I Pan Zawadzki 

Artur. 

Radny A. Zawadzki – Dziękuję, Panie Przewodniczący. 
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Ad III/Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej nowo 

wybranemu Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zaświadczenia  

o wyborze: 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Szanowni Państwo Radni! W wyniku 

demokratycznie przeprowadzonych wyborów mieszkańcy miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego wybrali Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Proszę 

Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej Pana Piotra Składanowskiego  

o wręczenie Prezydentowi Miasta zaświadczenia o wyborze. Proszę o zabranie głosu 

Pana Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej. 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski - Szanowni 

Państwo. Szanowni Państwo. Tak? Szanowni Państwo Radni i Szanowny Panie 

Prezydencie, chciałem w imieniu Miejskiej Komisji serdecznie Państwu wszystkim 

pogratulować wyboru. Chciałem jednocześnie podziękować wszystkim członkom 

Miejskiej Komisji Wyborczej za bardzo dobrą, sprawną pracę, również obwodowym 

komisjom wyborczym. Jak sami Państwo wiecie, wyniki wyborów były dosyć 

wcześnie wszystkim znane, a myślę, że to dla wielu z Państwa była sprawa bardzo 

ważna. Dziękuję też pracownikom Urzędu Miasta, z którymi miałem okazję 

współpracować pod kierownictwem Pani Sekretarz Anny Niedbały, dziewczynom  

z Biura Rady i życzę Państwu, żeby te najbliższe lata były dla Państwa owocne, i 

żeby decyzje przez Państwa podejmowane we współpracy z Panem Prezydentem 

były dla dobra mieszkańców naszego miasta. Dziękuję ślicznie. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Miejskiej Komisji  Wyborczej – P. Składanowski wręczył Panu 

Arturowi Łakomcowi zaświadczenie o wyborze na Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. 

 

Ad IV/Złożenie ślubowania przez radnych Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Zgodnie z artykułem 23 ust. 1 i 2 

ustawy o samorządzie gminnym i statutem Gminy Ostrowiec Świętokrzyski radni 

przed przystąpieniem do wykonywania mandatu składają ślubowanie.  

Po odczytaniu przeze mnie roty ślubowania, wywołani kolejno radni wypowiadają 

słowo ślubuję. Ślubowanie może być złożone z dodaniem słów "Tak mi dopomóż 

Bóg". Proszę wszystkich o powstanie, przystępujemy do ślubowania: "Wierny 

konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie. Mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców."  Będę wywoływać kolejno radnych  

i proszę o złożenie ślubowania. Radny Stanisław Choinka.  

Radny RM – St. Choinka - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Przemysław Cielecki.  

Radny P. Cielecki - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Mateusz Czeremcha.  

Radny M. Czeremcha - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 
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Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Artur Ćmikiewicz.  

Radny A. Ćmikiewicz - Ślubuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radna Małgorzata Dybiec.  

Radna M. Dybiec - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Marek Giemza.  

Radny M. Giemza - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Artur Głąb.  

Radny A. Głąb - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radna Elżbieta Helicka.  

Radna E. Helicka - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Kamil Kutryba.  

Radny K. Kutryba - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Mariusz Łata.  

Radny M. Łata - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Krzysztof Ołownia.  

Radny K. Ołownia - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Andrzej Pałka.  

Radny A. Pałka - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Adam Aron Pietruszka.  

Radny A. Pietruszka - Ślubuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radna Joanna Pikus.  

Radna J. Pikus - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radna Irena Renduda-Dudek. 

Ślubuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Artur Rutkowski.  

Radny A. Rutkowski - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radna Małgorzata Stafijowska.  

Radna M. Stafijowska - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Kamil Stelmasik.  

Radny K. Stelmasik - Ślubuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Daniel Strojny.  

Radny D. Strojny - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radna Justyna Walczak.  

Radna J. Walczak - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Paweł Walesic.  

Radny P. Walesic - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radna Marta Woźnicka- Kuzdak. 

Radna  M. Woźnicka – Kuzdak - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Artur Zawadzki.  

Radny A. Zawadzki - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Dziękuję, proszę usiąść. Stwierdzam, 

że 23 radnych obecnych na dzisiejszej pierwszej sesji Rady Miasta złożyło 

ślubowanie.  
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Ad V/ Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum): 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Na podstawie listy obecności 

stwierdzam, że posiadamy wymagane kworum, by podejmować prawomocne 

uchwały. Proszę Państwa radnych o zalogowanie się do systemu. Szanowni Państwo 

Radni, mamy na sali dostojnego mieszkańca naszego miasta, Pana Szymona Ladę. 

Proszę, Panie Szymonie, o zabranie głosu. 

Pan Szymon Lada – mieszkaniec Ostrowca Świętokrzyskiego - Wysoka Rado! 

Wielce Szanowni Radni! Wielce Szanowny Panie Prezydencie! Szanowni Goście! 

Pani Przewodnicząca! Serdecznie dziękuję za zaproszenie na tą uroczystość. 

Przyjmuję to, jako wielkie wyróżnienie. Uczestniczę w tej podniosłej uroczystości 

z wielką radością. Cieszę się, że wybory były bardzo trafne, że w wyniku tych 

wyborów odpowiedni ludzie znaleźli się na odpowiednich stanowiskach. Wszystkim 

wybranym serdecznie gratuluję i składam gorące życzenia wszelkiej pomyślności  

w działalności ustawodawczej, uchwałodawczej, wykonawczej na całą kadencję. 

Proszę Państwa! Akt zaprzysiężenia, to jest wielkie wydarzenie, bo ono uprawnia 

wybór. Ten wybór, to powołanie organu konstytucyjnego, lokalnych władz 

uchwałodawczych i wykonawczych. Po przysiężeniu zdobyliście Państwo wielkie 

uprawnienia. Zdobyliście również zaszczyty.  

Od dzisiaj będziecie decydować i uczestniczyć we wszystkich ważnych wydarzeniach 

Ostrowca i Ostrowczan. Powiedziałem, że zdobyliście wielkie uprawnienia. To 

prawda. Ale na wasze barki nałożono również wielkie ciężary odpowiedzialności. 

Wierzę, a raczej jestem przekonany, że nie ugniecie się pod nimi. Macie bowiem 

potencjał rozumu, wiedzy, doświadczenia, umiejętności. A przede wszystkim 

determinacji do służenia ludziom. Do służenia ludziom, w tym pełnym szerokim 

rozumieniu. Nie tylko swojej opcji. Wszystkim ludziom. Aby to czynić, musicie 

kierować się zbiorową mądrością. A zbiorowa mądrość wtedy występuje, kiedy 

istnieje jedność. Jedność w działaniu. Ta jedność może być zachwiana. Bo tak jest 

życie. Taka jest teraźniejszość. Czyńcie wszystko, aby tej jedności, współpracy 

między władzą uchwałodawczą a wykonawczą była zachowana. Ja w tej chwili 

przywołam przesłanie mojego ulubionego poety Ernesta Brylla. On w swoim wierszu 

przesłał przesłanie. Przesłanie w swoim wierszu, w tytule. "Bądźcie, bądźmy sobie 

bliscy, bo nas wciąż chcą rozdzielić." To było napisane w 1985 r. To jest ciągle 

aktualne. Dlatego szukajmy tej jedności. Mam osobisty wątek jeszcze dzisiaj. 

Powiedziałem, że cieszę się z wyboru. Tak, cieszę się podwójnie dlatego, że w tym 

wyborze uczestniczą, uczestniczą, moi byli uczniowie. Do władz powiatowych  

i miejskich zostali wybrani. Gratuluję Wam. Jestem z Was dumny i życzę wszystkiego 

co najlepsze na tej drodze. I mam jeszcze informację. Na zaproszenie Marszałka 

Sejmu Pana Szymona Hołowni brałem udział w obradach sejmowych, 24 kwietnia. 

Spotkałem się bezpośrednio z Panem Marszałkiem, jak również z Ministrem Spraw 

Zagranicznych Radosławem Sikorskim. Przekazałem Panu Marszałkowi upominek 

od Pana Prezydenta Miasta Artura Łakomca. W jego imieniu też zaprosiłem do 

Ostrowca. Zaproszenie zostało przyjęte przy najbliższej, przy najbliższym pobycie  

w województwie świętokrzyskim odwiedzi Ostrowiec. Pan Marszałek za moim 

pośrednictwem przekazuje wszystkim wybranym życzenia osiągania w swej 
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działalności uchwałodawczej, wykonawczej najlepszych, wysokich ocen wyborców. 

Przekazuje również upominek dla Pana Prezydenta. Jest to Konstytucja z podpisem 

Marszałka. I w rewanżu za otrzymaną filiżankę ćmielowską od Prezydenta, 

przekazuję kubek sejmowy. Dziękuję. Panie Prezydencie, myślę, że napój z tego 

kubka będzie smakował Panu. Proszę.  

I na zakończenie. Jako pedagog zawsze mówiłem i teraz mówię: "Warto być 

porządnym, uczciwym człowiekiem, bo to owocuje." A przykładem tego jesteście Wy. 

Bo w Was, wyborcy, widzieli takiego człowieka. Gratuluję, dziękuję.  

 

Ad VI/ Przyjęcie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Dziękuję bardzo. Przechodzimy dalej 

do porządku. Wszyscy Państwo otrzymaliście zaproponowany porządek obrad.  

Z przyczyn formalnych, związanych ze ślubowaniem, zostało zrealizowane już pięć 

pierwszych punktów z porządku. Czy są uwagi odnośnie zaproponowanego 

porządku obrad? Nie widzę, wobec tego proszę o przegłosowanie zaproponowanego 

porządku obrad. Kto jest za przyjęciem porządku, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że porządek przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli zaproponowany porządek obrad (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Radni RM obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 

 

1. Otwarcie przez Radnego Seniora I sesji Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego. 

2. Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej nowo 
wybranym radnym zaświadczeń o wyborze. 

3. Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej nowo 
wybranemu Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zaświadczenia  
o wyborze. 

4. Złożenie ślubowania przez radnych Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
5. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
6. Przyjęcie porządku obrad. 
7. Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
8. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

prowadzenia obrad. 
9. Wybór Wiceprzewodniczącego lub Wiceprzewodniczących Rady Miasta 

Ostrowca  Świętokrzyskiego. 
10. Złożenie ślubowania przez Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
11. Zakończenie obrad I sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.  
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Ad VII/ Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Przechodzimy do punktu siódmego 

porządku obrad, mianowicie: "Wybór Przewodniczącego Rady Miasta". Zgodnie  

z art. 19 ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym i statutem Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski, Rada Miasta wybiera ze swojego grona przewodniczącego i jeden do 

trzech wiceprzewodniczących bezwzględną większością głosów w obecności co 

najmniej połowy ustawowego składu Rady w głosowaniu tajnym. Zgodnie z §112  

ust. 5 statutu Gminy, bezwzględna większość głosów przy nieparzystej liczbie 

głosujących zachodzi wówczas, gdy za wnioskiem lub kandydaturą została oddana 

liczba głosów o jeden większa od liczby pozostałych ważnie oddanych głosów. 

Proszę więc o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Rady Miasta. Proszę, 

Stanisław Choinka.  

Radny St. Choinka - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo! Pani Irena Renduda-

Dudek, od dwóch kadencji Przewodnicząca Rady Miasta, to nie tylko osoba  

z bogatym doświadczeniem w pracy samorządowej, ale także osoba o wyjątkowym 

zaangażowaniu społecznym. Jej determinacja, profesjonalizm i umiejętność 

budowania konsensusu są godne najwyższego uznania. Wierzę, że powrót Pani 

Ireny Rendudy - Dudek na stanowisko przewodniczącej przyniesie naszej Radzie 

stabilność, mądrość oraz skuteczność, które są niezbędne do działania na rzecz 

mieszkańców. Jej zdolności przywódcze oraz zaangażowanie w sprawy lokalne są 

gwarancją, że nasza Rada będzie kontynuować swoją pracę na najwyższym 

poziomie. Dlatego z całym przekonaniem rekomendują Panią Irenę Rendudę - Dudek 

na stanowisko przewodniczącej naszej Rady. Jestem przekonany, że jej ponowny 

wybór będzie krokiem w stronę dalszego rozwoju naszej społeczności oraz 

skuteczności działania dla naszego samorządu. Dziękuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. Proszę Radny Krzysztof 

Hołownia. Ołownia. Przepraszam. Ale kto wie? Kto wie? Droga otwarta. 

Radny K. Ołownia - Wszyscy wiemy, że nie. Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Szanowni Państwo! Zgłaszam kandydaturę Pana Artura Głąba.  

Pan Artur cieszy się nieposzlakowaną opinią, jest doświadczonym samorządowcem, 

aktywnie działającym na rzecz społeczności lokalnej. Posiada wszelkie 

predyspozycje, kompetencje, które w sposób uprawniony predestynują Go do objęcia 

funkcji przewodniczącego Rady Miasta. Poza tym, co jest warte podkreślenia jest 

gwarantem bezstronności i obiektywności przy procedowaniu spraw, którymi 

będziemy się zajmować. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. Czy są jeszcze inne 

kandydatury? Nie widzę. Wobec tego zapytam, czy Pan Radny Artur Głąb wyraża 

zgodę na kandydowanie? 

Radny A. Głąb - Wyrażam zgodę.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Ja też wyrażam zgodę. Zgodnie  

z § 119 ust. 1 i 2 Statutu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, głosowanie tajne 

przeprowadza wyłoniona w toku obrad spośród radnych Komisja Skrutacyjna, która 

liczy od trzech do pięciu osób, przy pomocy sporządzonych przez siebie kart do 

głosowania ostemplowanych pieczątką Rady Miasta. Członek Komisji Skrutacyjnej 
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nie może kandydować na stanowisko lub do organu, na które lub,  

do którego odbywają się wybory. Proszę o zgłaszanie kandydatów do Komisji 

Skrutacyjnej. Proszę, Mariusz Łata.  

Radny M. Łata - Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo Radni! Chciałbym zgłosić 

kandydatów do, na członków Komisji Rewizyjnej w osobach: Pana Daniela, 

Skrutacyjnej - tak, Daniela Strojnego, Artura Ćmikiewicza i Arona Pietruszki.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. I proszę Radnego 

Krzysztofa Ołownię. 

Radny K. Ołownia - Pani Przewodnicząca! Zgłaszam kandydaturę Pana Mateusza 

Czeremchy, Panią Elę Helicką, Pana Przemka Cieleckiego. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Mateusz Czeremcha, Pan Cielecki, 

tak? I Pani Helicka. No jest pewien problem, nie wiem, czy nie będziemy musieli 

osobno głosować osób dlatego, że Komisja liczy od trzech do pięciu osób. Mamy 

zgłoszone sześć. Więc wobec tego będziemy głosować kolejne osoby i poproszę  

o przerwę, bo trzeba by wprowadzić te osoby do systemu. Proszę, Radny 

Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha - Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Prezydencie! Szanowni Goście! Mam pytanie do Pani Przewodniczącej,  

czy będzie możliwość zadawania pytań kandydatom na przewodniczących? 

Uważam, że byłoby to bardzo pomocne w podjęciu decyzji dla radnych. Dziękuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Tak, będzie możliwość.  

Więc, zarządzam teraz kilka minut przerwy, bo Panowie informatycy muszą 

wprowadzić osoby do systemu i będziemy głosować kto wejdzie do Komisji 

Skrutacyjnej. Przerwa. 

 

Przerwa w obradach od godz. 14.34 do godz. 14.46. 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - A nie ma wszystkich. Szanowni, 

Szanowni Państwo Radni, proszę o zajęcie miejsc. Dobrze, dobrze. Szanowni 

Państwo Radni, zanim przejdziemy do głosowania poszczególnych kandydatów do 

Komisji Skrutacyjnej, pozwolę sobie zapytać, czy Państwo Radni wyrażają zgodę na 

pracę w Komisji. Daniel Strojny. 

Radny D. Strojny - Pani Przewodnicząca, tak wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Artur Ćmikiewicz? 

Radny A. Ćmikiewicz - Tak, wyrażam zgodę.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Aron Pietruszka?  

Radny A. Pietruszka  - Tak, wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Radny Mateusz Czeremcha? 

Radny M. Czeremcha - Wyrażam zgodę.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  – Radna Helicka Elżbieta? 

Radna E. Helicka - Wyrażam zgodę.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - I Radny Cielecki Przemysław?  

Radny P. Cielecki - Wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Przystępujemy do głosowania nad 

powołaniem Radnego Daniela Strojnego do Komisji Skrutacyjnej w celu 
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przeprowadzenia wyborów przewodniczącego Rady Miasta. Kto jest za, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Pan Radny Giemza nie głosował.  

 

Radni RM stosunkiem głosów: 14 – za, 1 głos przeciw i przy 8 głosach 

wstrzymujących się poparli kandydaturę Radnego Daniela Strojnego do pracy  

w Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia wyborów przewodniczącego Rady 

Miasta (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Głosujemy teraz kandydaturę Artura 

Ćmikiewicza do Komisji Skrutacyjnej. Kto jest za powołaniem Radnego Ćmikiewicza 

do Komisji Skrutacyjnej, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska 

przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Nie 

oddał głosu Andrzej Pałka. 

 

Radni RM stosunkiem głosów: 17 – za, 1 głos przeciw i przy 5 głosach 

wstrzymujących się poparli kandydaturę Radnego Artura Ćmikiewicza do pracy  

w Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia wyborów przewodniczącego Rady 

Miasta (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Następnie, głosujemy teraz 

kandydaturę Arona Pietruszki do Komisji Skrutacyjnej. Kto jest za, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto nie wysłał? Joanna Pikus. 

 

Radni RM stosunkiem głosów: 15 – za, 6 głosów przeciw i przy 2 głosach 

wstrzymujących się poparli kandydaturę Radnego Arona Pietruszki do pracy  

w Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia wyborów przewodniczącego Rady 

Miasta (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Głosujemy kandydaturę Mateusza 

Czeremchy do Komisji Skrutacyjnej. Kto jest za, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. 

 

Radni RM stosunkiem głosów: 9 – za, dwa przeciw i przy dwunastu głosach 

wstrzymujących się poparli kandydaturę Radnego Mateusza Czeremchy do pracy  

w Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia wyborów przewodniczącego Rady 

Miasta (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Głosujemy kandydaturę Przemysława 

Cieleckiego. Przepraszam, Helickiej Elżbiety do Komisji Skrutacyjnej. Kto jest za, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę.  

I kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. 
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Radni RM stosunkiem głosów: 11 – za, dwa przeciw i przy dziesięciu głosach 

wstrzymujących się poparli kandydaturę Radnej Elżbiety Helickiej do pracy  

w Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia wyborów przewodniczącego Rady 

Miasta (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - I teraz ostatnia już kandydatura 

Cielecki Przemysław. Kto jest za tą kandydaturą, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę. 

 

Radni RM stosunkiem głosów: 6 – za, 7 przeciw i przy 10 głosach wstrzymujących 

się – nie poparli kandydatury Radnego Przemysława Cieleckiego do pracy 

 w Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia wyborów przewodniczącego Rady 

Miasta (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Liczymy Panie Radny głosy tylko "za". 

Nie liczymy głosów, Panie Radco Prawny, czy liczymy głosy tylko "za", bez głosów 

wstrzymujących? Bez względu na większość. Zwykłą.  

Więc tak: Daniel Strojny - 14 głosów, Artur Ćmikiewicz - 17, Aron Pietruszka - 15. 

Mówię o głosach "za". Helicka Elżbieta - 11 i Czeremcha - 9. Czyli te 5 osób wchodzi 

do Komisji Skrutacyjnej. No to zanim, może w takim razie będzie, ponieważ padło 

pytanie o zadawanie pytań do kandydatów na przewodniczących Rady Miasta. 

Proszę w takim razie o te pytania. Proszę Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha - Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie Prezydencie! 

Szanowni Goście lub internauci. Ja mam takie pytanie do obydwu kandydatów: do 

Pani Ireny Rendudy - Dudek i kolegi Radnego Artura Głąba.  

Czy radni Rady Miasta będą mieli pełną swobodę wypowiedzi w sprawach różnych, 

w tym również, czy jeżeli uznają to za stosowne, będą mogli przytoczyć treść 

złożonej interpelacji. Tak, że proszę o opinię i Pani Przewodniczącej Ireny Rendudy - 

Dudek i Pana Artura Głąba na ten temat. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek – Może następne pytanie. Tak? Proszę 

Radny Ołownia. 

Radny K. Ołownia - Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo 

Radni! Mam pytanie dotyczące sesji nadzwyczajnych.  Otóż, chciałbym usłyszeć od 

kandydatów, czy powrócimy do tradycji sesji zwyczajnych, ponieważ jak mówi ustawa 

w art. 20 ust. 1, to sesja zwyczajna jest standardowym trybem procedowania spraw. 

Do tej pory raczej sesji zwyczajnych nie było zbyt wiele. Chciałbym usłyszeć od 

kandydatów, czy – tak, jak wspomniałem, powrócimy do tej tradycji? 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Czy są dalsze pytania? Proszę Radny 

Cielecki. 

Radny P. Cielecki - Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Jeśli już dojdzie do tych sesji zwyczajnych, a jak wiemy w tamtej kadencji, było ich 

niewiele. Chciałbym zapytać obydwu kandydatów, czy mieszkańcy Ostrowca 

Świętokrzyskiego będą mogli swobodnie zadać pytanie w sprawach różnych, bo 
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jak do tej pory wiemy było z tym różnie. Trzeba było to zgłaszać Przewodniczącemu 

przed sesją, Przewodniczący wybiórczo oddawał głos, bądź nie. Chciałbym usłyszeć, 

czy będzie swoboda wypowiedzi dla wszystkich mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. Czy są dalsze pytania ze 

strony Państwa Radnych? Nie widzę.  

Pozwolicie Państwo, że może jako pierwsza zabiorę głos, zabiorę głos. A więc tak, 

pierwsze pytanie padło od Mateusza Czeremchy, od radnego, czy radni będą mogli 

zabierać głos w dowolnym wymiarze czasowym? Powiem tak, jest statut, który nas 

obowiązuje. W statucie pierwsza wypowiedź trwa 5 minut, druga ewentualnie ad 

vocem. Bodajże 3 minuty. Do tej pory, jak mnie Państwo znacie, a wiele osób mnie tu 

zna na tej sali, było tak, że nie do końca po prostu przestrzegałam tej zasady, choćby 

dlatego, że chciałam, żeby się radny wypowiedział bardziej wnikliwie. Niejednokrotnie 

zabierał głos jeszcze kilkakrotnie w danym temacie, jeśli nie uzyskał wystarczającej 

odpowiedzi na swoje pytanie. I myślę, że jeszcze zostanę przewodniczącą Rady 

Miasta nie będę stosować jakiś tam specjalnych ograniczeń, chyba żeby temat 

zbacza na jakieś inne tematy, niezwiązane z danym projektem uchwały, wynikający, 

wynikające, wynikająca to sytuacja z porządku obrad. Natomiast, tak będę starała się 

jak dotychczas pozwalać Państwu na swobodne wypowiedzi, bo uważam, że, że nie 

raz, no rodzi się jeszcze jakieś pytanie w trakcie i takie ograniczanie to myślę, że, że 

chyba nie, że chyba powinniśmy się jednak swobodnie wypowiadać. Może będę 

mówiła o dalszych odpowiedziach na pytania, a ewentualnie potem. Czy sesje 

nadzwyczajne, czy powrócimy do tradycji sesji zwyczajnych. Szanowni Państwo, 

zarówno jedne i drugie sesje są niezbędne, są tematy, które wymagają 

błyskawicznego podjęcia decyzji i szybkiego zareagowania no powiedzmy projekt, 

który wniesie do nas tu pod obrady Pan Prezydent Miasta i wtedy uważam, że przy 

niewielkiej liczbie tematów będziemy na pewno dalej kontynuować sesję 

nadzwyczajne. Natomiast, tak jak Pan wspomniał, podstawą są sesje zwyczajne  

i myślę, że takie sesje powinny w zasadzie mieć miejsce, bo tu jest większa swoboda 

wypowiedzi i są "sprawy różne", gdzie radny może też zabrać głos. Przy sesjach 

nadzwyczajnych akurat takiej możliwości specjalnie nie ma. Jeśli chodzi o,  

o zadawanie pytań na sesjach zwyczajnych w "sprawach różnych" przez 

mieszkańców miasta. No nie przypominam sobie, Szanowni Państwo, żebym 

kiedykolwiek nie pozwoliła mieszkańcowi miasta zabrać głosu, który przybył na sesję. 

Oczywiście w "sprawach różnych". Natomiast myślę, że w dalszym ciągu, jeśli 

zostanę przewodniczącą, będzie taka możliwość kontynuowana, bo każdy 

mieszkaniec ma możliwość przyjścia na sesję, zabrania głosu i po prostu byłoby 

przynajmniej mówiąc delikatnie, nietaktem z mojej strony, gdybym mieszkańcowi nie 

pozwoliła zabrać głos w sprawie, która go interesuje, a może nie miał możliwości 

przekazać go w inny sposób, czy, czy w innym czasie? Tyle. Chyba, że jeszcze są 

jakieś pytania. Proszę Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha - Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej za odpowiedzi  

na pytania. Te odpowiedzi dużo mówią i wnoszą taką nadzieję na nowe otwarcie. 

Natomiast, proszę Państwa nie do końca otrzymałem odpowiedź na własne pytanie, 

ponieważ ja pytałem, czy radny będzie mógł w punkcie "sprawy różne", jeżeli uzna to 
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za konieczne, za stosowne, przytoczyć treść złożonej przez siebie interpelacji 

pisemnej. Tak, że proszę o odpowiedź na to pytanie, dziękuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Myślę, że - myślę, że tak, jeśli uzna 

za stosowne, że, że w jego wypowiedzi, w dalszym zapytaniu co do, co do 

załatwienia, sposobu załatwienia tej interpelacji, jeśli uzna, że jest niewystarczająca 

odpowiedź, czy, czy w jakiś sposób może - nie wiem, może pominięty jakiś wątek 

przez odpowiadającego na tą interpelację. Myślę, że, że wtedy będzie mógł po prostu 

przytoczyć tą treść interpelacji, jeśli będzie chciał dalej domagać się skutecznego jej 

załatwienia. Czy to już jest wystarczająca i wyczerpująca moja odpowiedź na Panów 

pytania? 

Radny M. Czeremcha - Tak, dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Dziękuję bardzo. To proszę  

w takim razie kandydata na przewodniczącego Artura Głąba o zabranie głosu. 

Radny A. Głąb - Dziękuję. Szanowni Państwo, odpowiadając na to pierwsze pytanie, 

uważam, że radny powinien mieć możliwość przedstawienia treści swojej interpelacji, 

zapytania radnego, czy pytania radnego nawet w tych sprawach właśnie różnych. Bo 

niejednokrotnie, jak do tej pory byliśmy obserwatorami, tutaj naszego wspólnego 

debatowania, sprawy, które były wygłaszane na tym forum zyskiwały duże poparcie  

i niejednokrotnie przyspieszenie ich realizacji, było dość szybkie. Tak, że uważam, że 

jeśli oczywiście interes społeczny jest tu na względzie, a nie jakieś też czyjeś być 

może zbędne uwagi, to, to tak, jak najbardziej taka, taka swoboda wypowiedzi w tym 

punkcie powinna mieć miejsce. Co do sesji zwyczajnych, nadzwyczajnych. No już 

mamy doświadczenie bogate w tym, w tymże temacie. Niejednokrotnie prosiliśmy, 

wnioskowaliśmy aby sesje miały charakter planowany. Aby to były sesje zwyczajne. 

Ponieważ to buduje tutaj pewnej możliwości i radnych, i osób, które gdzieś pracują  

i prezesów spółek, aby oni w tych sesjach mogli uczestniczyć. I uważam, że te sesje 

powinny być planowane. Powinien być Plan pracy Rady Miasta. Natomiast, no  

w wyjątkowych, naprawdę wyjątkowych sytuacjach te sesje powinny być 

nadzwyczajne. I co do trzeciego pytania, co do możliwości zabrania głosu. 

mieszkańców w "sprawach różnych", jak najbardziej taka możliwość powinna istnieć, 

oczywiście w granicach przepisów prawnych, które obowiązują dziękuję. Dziękuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Proszę Radny Kamil Stelmasik. 

Radny K. Stelmasik - Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Koledzy Radni! 

Panie Prezydencie! Za nim kandydaci na przewodniczących będą udzielać 

odpowiedzi na kolejne pytania. Ja bym chciał zatrzymać się na tym pytaniu kolegi 

Czeremchy i doprecyzować, czy kolega miał na myśli złożenie ustne interpelacji, czy 

też przywołanie interpelacji pisemnie złożonej, bo do takich zostaliśmy zobligowani  

w poprzedniej kadencji. I na przykład wywołania dyskusji wokół tej interpelacji. I to 

bym chciał tylko, żeby doprecyzowali i być może radca prawny, by nam to wyjaśnił. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Proszę, Panie Radny. 

Radny M. Czeremcha - Dziękuję bardzo. Ja miałem na myśli oczywiście możliwość 

przytoczenia takiej interpelacji, która została uprzednio złożona pisemnie lub która 

będzie składana po sesji, tak, czyli dla tych, które de facto zgodnie z obowiązującą 

uchwałą, ustawą o samorządzie gminnym, która przewiduje taki tryb pisemny. 

Natomiast uważam, że w ważnych sprawach powinien mieć radny możliwość 
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przytoczenia takiej interpelacji, bo jak wiemy, mieszkańcy obserwują nasze sesje. Są 

też z nami przedstawiciele mediów ostrowieckich i być może w ważnych sprawach 

poinformowanie społeczeństwa o treści interpelacji miałoby sens. Dziękuję.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Dziękuję, proszę radny Aron 

Pietruszka. 

Radny A. Pietruszka - Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Ja mam przed sobą 

ustawę o samorządzie gminnym, art. 24: „Obowiązek radnego udziału w pracach; 

uprawnienia radnego; interpelacje i zapytania”. W art. 5, jasno pisze i wyraźnie: 

„Zapytania składa się w sprawach aktualnych problemów gminny, a także w celu 

uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym. Przepis ust. 4 zdanie drugie 

stosuje się odpowiednio. Interpelacje i zapytania składane są na piśmie do 

przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie wójtowi. Wójt, lub osoba 

przez niego wyznaczona jest obowiązana udzielić na nie odpowiedzi". Tak, że no dla 

mnie sprawa jest jasna. Nie ma dyskusji na temat interpelacji w sprawach różnych. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Czy są dalsze pytania do 

kandydatów? Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha - Ad vocem tutaj głosu kolegi radnego Pietruszki. Pani 

Przewodnicząca! Nasuwa mi się jedno pytanie. Jakie standardy demokratyczne 

obowiązują w naszym kraju, w jakim systemie prawnym funkcjonujemy i czy te same 

standardy obowiązują w radzie miasta? Głos Pani Przewodniczącej był dla mnie 

dużo wyjaśniający, cenny. Przyjąłem tą wypowiedź z nadzieją. Natomiast, ustawa o 

samorządzie gminnym nie zabrania przytoczenia takiej interpelacji złożonej pisemnie, 

również ustnie w sprawach różnych. Dlatego proszę o wyjaśnienie Pana Radnego, 

co miał na myśli? Dziękuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Szanowni Panowie, no może nie 

przepytujmy się tak nawzajem, bo w sumie tracimy cenny nasz czas. Natomiast 

myślę, że, że no ja udzieliłam wyczerpującej odpowiedzi. Aron Pietruszka też ma 

sporo racji w tym co mówi, ale nie znaczy to, że radny ma nie zabrać głosu. Jeśli ma 

taką chęć przytoczyć jakąś część, powiedzmy swojej interpelacji, bo nie sądzę, żeby 

dwustronicowy, jakiś, jakąś interpelację odczytywał, ale jakąś najważniejszą część to 

myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie, bo w końcu po to tu jesteśmy, żeby pewne 

kwestie rozstrzygać. Czy są jeszcze jakieś pytania? Proszę Radny Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Dla mnie troszeczkę paradoksem jest to, że 

Pan Radny Aron Pietruszka broni ustawodawcy, którym był ówczesny rząd "Prawa  

i Sprawiedliwości", czy Sejm z większością "Prawa i Sprawiedliwości", a Pan Radny 

Mateusz Czeremcha występuje przeciwko tej ustawie. Dziękuję. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Proszę, Radny Cielecki. 

Radny P. Cielecki - Pani Przewodnicząca! Dla mnie paradoksem jest, że na pytania 

odpowiada Pan Radny Pietruszka, który nie jest kandydatem na przewodniczącego, 

więc bardzo bym prosił, aby Pani po prostu pozwoliła tylko zadawać pytania, a nie 

wyrażać swoje zdanie osobom, które nie są kandydatami na przewodniczącego Rady 

Gminy Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Słuszna uwaga. W takim razie, czy 

są jeszcze pytania konkretne, ale już do kandydatów bez jakiejkolwiek polemiki, bo 

tracimy Szanowni Państwo czas (głos z sali - p. Leszek Sułek). Bardzo przepraszam, 
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ale na razie jesteśmy w trakcie jednego z punktów porządku obrad, więc nie mogę 

teraz przerywać tego punktu, żeby w tym momencie.  

L. Sułek – mieszkaniec Ostrowca Świętokrzyskiego - Ale ja chciałem w tym temacie 

zabrać głos. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Ale to nie jest tak, Szanowny 

Mieszkańcu, że w każdym momencie mieszkaniec wchodzi i zabiera głos,  

w którym punkcie mu się podoba porządku obrad. To nie jest tak. Ale to dziękujemy 

bardzo, bo my na razie tutaj debatujemy nad pytaniami do przewodniczących, do 

przyszłych przewodniczących i na tym się skupiamy, a ewentualnie poproszę Pana  

o wypowiedź pod koniec już sesji. Czy są dalsze pytania Państwa Radnych do 

kandydatów? Nie widzę, wobec tego proszę Komisję Skrutacyjną, żeby wyłoniła 

spośród swojego grona przewodniczącego. Czy już został przewodniczący wybrany? 

To może się spotkajcie na sekundkę Państwo, tak żeby specjalnie nie opuszczać 

bardzo sali, żeby to krótko było. Pozwolicie, że zapytam, jakżeście się 

ukonstytuowali, kto został przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej? 

Radny D. Strojny - Pani Przewodnicząca! Ja będę pełni ten zaszczyt i będę 

Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Kto? 

Radny D. Strojny - Daniel Strojny. Ja. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - W takim razie proszę Pana 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie § 38 ust. 1 statutu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski o trybie wyboru przewodniczącego Rady oraz § 116 

określający zasady głosowania tajnego. 

Radny D. Strojny – „§ 38.1. Wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczących 

Rady dokonuje rada nowej kadencji ze swego grona, na pierwszej sesji, w trybie 

określonym w ustawie o samorządzie gminnym i statucie. Ppkt 2. Tryb odwołania lub 

rezygnacji z funkcji przewodniczącego lub wiceprzewodniczących rady reguluje 

ustawa o samorządzie gminnym. § 116 ppkt 1. Głosowanie tajne przeprowadza się  

w przypadkach przewidzianych w ustawie o samorządzie gminnym lub w innych 

właściwych przepisach w sposób gwarantujący zachowanie tajności oddania głosu. 

Ppkt 2. W głosowaniu tajnym radni głosują za pomocą kart, ostemplowanych 

pieczęcią rady. Ppkt 3. Kart do głosowania nie może być więcej niż radnych 

obecnych na sesji. Ppkt 4. Na kartach do głosowania umieszcza się proponowane 

rozstrzygnięcia oraz rubryki z odpowiedziami "za", "przeciw", "wstrzymuję się od 

głosu", z zastrzeżeniem § 117 statutu. Dziękuję.  

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Proszę wobec tego członków Komisji 

Skrutacyjnej o przygotowanie kart do głosowania. Ogłaszam kilkuminutową przerwę 

do powrotu Komisji. 

 

Przerwa w obradach  od godz. 15.12 – 15.24. 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek - Szanowni Państwo Radni! 

Wznawiamy obrady, zapraszam wszystkich do zajęcia miejsc. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o poinformowanie nas o procedurze 

głosowania. 
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Radny D. Strojny - Raz, raz. § 117. Głosowanie nad kandydaturami na funkcję, na 

które rada dokonuje wyboru w głosowaniu tajnym, odbywa się według następujących 

zasad: 1) wybór następuje spośród nieograniczonej liczby kandydatów po uzyskaniu  

i zgody na kandydowanie, pkt 2: Nazwiska kandydatów umieszcza się na karcie  

do głosowania w kolejności alfabetycznej. Pkt 3: karta do głosowania powinna 

zawierać przy nazwisku każdego kandydata rubryki z alternatywą "za", "przeciw" 

oraz "wstrzymuję się od głosu". Pkt 4: radny głosuje przez postawienie znaku "X"  

w jednej z rubryk przy nazwisku każdego kandydata. Ppkt: 5. radny ma prawo 

postawić znak "X", dokonać wyboru przy liczbie nazwisk kandydatów nie większej niż 

wynosi liczba miejsc mandatowych. Pkt 6: wybrani zostają kandydaci, którzy 

otrzymali wymaganą ilość głosów.  

Pkt 7: w przypadku nie rozstrzygnięcia wyborów przeprowadza się następną turę 

wyborów, umieszczając na karcie nazwiska tych kandydatów, którzy otrzymali 

największą liczbę głosów "za" przy czym na karcie do głosowania należy umieścić 

nazwiska kandydatów w liczbie o jeden większej od liczby miejsc mandatowych.  

Pkt 8: w przypadku uzyskania przez dwóch lub więcej kandydatów równej ilości 

głosów, z których przynajmniej jeden zajmowałby miejsce mandatowe, przeprowadza 

się następną turę wyborów, a na karcie do głosowania umieszcza się nazwiska tych 

kandydatów, którzy otrzymali taką samą ilość głosów. Pkt 9: w przypadku nie 

rozstrzygnięcia wyborów w turze drugiej przeprowadza się w innym terminie nowe 

wybory. § 118. W głosowaniu tajnym głos jest nieważny, jeśli: Pkt 1: Karta do 

głosowania jest przedarta lub przekreślona całkowicie, Pkt 2: w głosowaniu nad 

proponowanym rozstrzygnięciem radny nie dokonał wyboru żadnej z opcji lub 

postawił znak "X" w więcej niż jednej rubryce, Pkt 3: W głosowaniu nad 

kandydaturami na funkcję rady nie dokonał wyboru żadnej z opcji przy nazwisku 

choćby jednego kandydata lub przy nazwisku jednego kandydata postawił znak "x" 

więcej niż w jednej rubryce. Pkt 4: karta do głosowania nie zawiera jednoznacznej 

decyzji radnego, Pkt 5: karta do głosowania jest inna niż sporządzona przez Komisję 

skrutacyjną. Dopisywanie na karcie do głosowania dodatkowych nazwisk albo 

poczynanie innych dopisków nie wpływa na ważność głosu. 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Wobec powyższego zostaliśmy 

zapoznani z procedurą głosowania. Przystępujemy do głosowania.  

Radny D. Strojny - Urna jest pusta, to pewnie widać.  

 

Członkowie Komisji Skrutacyjnej przygotowali urnę do głosowania poprzez 

zabezpieczenie urny poprzez zapieczętowanie. 

 

Radny D. Strojny - Poproszę do oddania głosu: Choinka Stanisław, Cielecki 

Przemysław, Czeremcha Mateusz, Ćmikiewicz Artur, Dybiec Małgorzata, Giemza 

Marek, Głąb Artur, Helicka Elżbieta, Kutryba Kamil, Łata Mariusz, Ołownia Krzysztof, 

Pałka Andrzej, Pietruszka Aron, Pikus Joanna, Renduda-Dudek Irena, Rutkowskiej 

Artur, Stafijowska Małgorzata, Stelmasik Kamil, Strojny Daniel, Walczak Justyna, 

Walesic Paweł, Woźnicka- Kuzdak Marta, Zawadzki Artur. 
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Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Szanowni Państwo Radni! Komisja 

Skrutacyjna udaje się do pracy i zarządzam kilkuminutową przerwę na czas pracy 

Komisji. 

 

Przerwa w obradach od godz. 15.37 do godz. 15.54. 

 

Przewodnicząca obrad - I. Renduda – Dudek  - Państwo Radni wznawiamy obrady, 

proszę zająć miejsca. Proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej  

o przedstawienie wyników głosowania na przewodniczącego Rady Miasta.  

Radny D. Strojny - Protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego w dniu 6 maja 2024 roku dla przeprowadzenia wyborów 

przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Komisja Skrutacyjna  

w składzie: Radny Daniel Strojny - przewodniczący Komisji, Radny Mateusz 

Czeremcha, Radny Artur Ćmikiewicz, Radna Elżbieta Helicka, Radny Aron 

Pietruszka stwierdza, co następuje. Na sesji obecnych jest 23 radnych  

na ogólny stan 23. Stwierdza się kworum wystarczające do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Na zgłoszoną listę kandydatów głosowało 23 radnych. 

Głosów ważnych oddano 23. Głosów nieważnych oddano zero. Kandydaci otrzymali 

następującą liczbę głosów: Artur Głąb "za"- 6, "przeciw" - 2, "wstrzymuję się od 

głosu" - 3. Irena Renduda-Dudek: "za" - 15, "przeciw" - 3, "wstrzymuję się od głosu" - 

3. (brawa) Komisja, Komisja stwierdza, że na przewodniczącą Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego stosunkiem głosów 15 "za", przy 3 głosach "przeciwnych" i 3 

głosach "wstrzymujących się" wybrana została Radna Irena Renduda-Dudek. 

Gratuluję Pani Przewodnicząca. (brawa) 

 

Protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w dniu 6 maja 2024 r. dla przeprowadzenia wyborów 

przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego stanowi załącznik  

nr 9 do protokołu. 

 

Patrz uchwała Nr I/1/2024 - załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad VIII/Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego prowadzenia obrad: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowni Państwo Radni! Drodzy 

Goście! Szanowni Państwo! Szanowni internauci, którzy obserwują nasze obrady 

online. Serdecznie dziękuję za wybór mojej osoby na funkcję Przewodniczącej Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w kadencji 2024-2029. Oświadczam, że zgodnie 

z rotą przysięgi, którą dzisiaj składałam, będę sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie 

funkcję przewodniczącej Rady Miasta. Zgodnie będę działać, zgodnie z przepisami 

ustawy o samorządzie gminnym, jak również z przepisami statutu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski. Dziękuję wszystkim Państwu za oddane głosy. Szczególnie dziękuję 

tym, którzy głosowali za moją kandydaturą, ale szanuję wolę również tych Państwa, 
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którzy się wstrzymali od głosu, byli przeciwni. Uważam, że każdy ma prawo wyboru, 

to są wybory demokratyczne i każdy może zachować się zgodnie ze swoim 

sumieniem. Uważam, że tak jak w poprzednich dwóch kadencjach, tak i tej trzeciej 

kadencji będziemy, będę starała się tak prowadzić obrady Rady Miasta, jak 

wspomniałam, kiedy Państwo pytali mnie, jak będę te obrady prowadzić. A więc 

myślę, że będzie to praca ponad podziałami i chciałabym, żebyśmy wszyscy, jak tu 

jesteśmy, działali wspólnie, bo mamy jeden wspólny cel. Działamy dla rozwoju miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego i działamy dla dobra mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Jest to bardzo istotna nasza, nasza rola, więc wypełniajmy  

ją z godnością. Dziękuję Państwu jeszcze raz bardzo serdecznie. (brawa) 

 

 

Ad IX/Wybór Wiceprzewodniczącego lub Wiceprzewodniczących Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Proszę Państwa, przechodzimy teraz do 

punktu dziewiątego porządku naszych obrad: "Wybór Wiceprzewodniczących Rady 

Miasta". Przypominam Państwu, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym i statutem Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, Rada Miasta 

wybiera ze swego grona przewodniczącego i wiceprzewodniczących bezwzględną 

większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady  

w głosowaniu tajnym. Zgodnie z § 36 statutu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski do 

wewnętrznych organów Rady Miasta należą między innymi przewodniczący i dwóch 

wiceprzewodniczących. Proszę za tym o zgłaszania kandydatur na 

wiceprzewodniczących Rady Miasta. Proszę Radny Ołownia, Krzysztof Ołownia. 

Radny K. Ołownia - Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowna Rado! 

Zgłaszam kandydaturę Pana Artura Głąba i Pana Mateusza Czeremchy. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. I proszę Radny Mariusz Łata.  

Radny M. Łata - Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo 

Radni! Zgłaszam kandydaturę wieloletnich radnych. Osoby, które zajmowały już to 

stanowisko w poprzednich kadencjach. Mam tutaj na myśli Panią Radną Joannę 

Pikus i Pana Radnego Stanisława Choinkę.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze dalsze 

kandydatury? W takim razie, czy są pytania do kandydatów? Nie widzę.  

A przepraszam, czy w takim razie muszę zapytać, czy wyrażają kandydaci zgodę. 

Joanna Pikus. 

Radna J. Pikus - Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Oczywiście wyrażam 

zgodę.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję bardzo. Stanisław Choinka. 

Radny St. Choinka - Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Artur Głąb. 

Radny A. Głąb - Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Tak, 

wyrażam zgodę.  
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Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - I Radny Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha - Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wyrażam zgodę.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. 

Radny M. Łata - Pani Przewodnicząca! Pytam w takiej kwestii formalnej,  

czy w takim razie, jeżeli jednym z kandydatów jest członek Komisji Skrutacyjnej, czy 

on nie powinien się wyłączyć z prac tej komisji? Nie powinien uczestniczyć w pracach 

Komisji. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - To znaczy, no można by powołać nową 

Komisję, ale znowu by usprawniło naszą pracę tutaj, gdyby była ta sama Komisja. 

No, ale pytanie jest tego typu, może prawnicy by się wypowiedzieli, czy może 

pracować Komisja Skrutacyjna w czteroosobowym składzie, po prostu. Jakby się 

Mateusz wyłączył, czyli gdyby się wyłączył z udziału w procedurze głosowania. 

Myślę, że Komisja może pracować w czteroosobowym składzie i zapytam Radnego 

Mateusza Czeremchy, czy w takim razie wyłącza się Pan Radny z pracy w Komisji? 

Radny M. Czeremcha - Oczywiście. Nie będę pracował w Komisji Skrutacyjnej,  

o czym stanowi statut Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, że kandydat nie może być 

członkiem Komisji Skrutacyjnej, czyli po prostu rezygnuje z udziału w Komisji 

Skrutacyjnej. Dziękuję, 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. No wobec tego mamy 

czteroosobowy skład Komisji Skrutacyjnej. A czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? 

Radny A. Pietruszka - Pani Przewodnicząca! Tylko tak, no mówiliśmy pięciu 

kandydatów, prawda? Teraz jest pytanie, czy piąty kandydat, który nie wszedł  

w kolejności, może dołączyć do naszej komisji? Wtedy mamy komplet 

pięcioosobowy. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowny Panie Radny! To byśmy 

znowu dokonywali wyboru i przedłużamy w dalszym ciągu te nasze obrady. Skoro 

Pan Mateusz się już zdecydował, że nie będzie pracował w Komisji,  

a Komisja może być w czteroosobowym składzie, więc po prostu będzie sprawniej. 

W takim razie ja stawiam taki wniosek do przegłosowania, żeby Komisja pracowała  

w takim składzie czteroosobowym po wycofaniu się Kolegi Radnego Mateusza 

Czeremchy. W czteroosobowym składzie z tym przewodniczącym, który był 

dotychczas powołany, może przegłosujemy ten wniosek. Aha, to jeszcze minutka 

przerwy, bo tu jeszcze znowu będzie wprowadzana ta zmiana do systemu. 

 

Przerwa w obradach od godz. 16.03 do godz. 16.04. 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowni Państwo! Wobec tego 

głosujemy czteroosobowy skład Komisji skrutacyjnej w osobach: Daniel Strojny, Artur 

Ćmikiewicz, Aron Pietruszka, Elżbieta Helicka. Kto jest za takim składem Komisji, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę.  

I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli przedmiotowy wniosek (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 



19 
 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Stwierdzam, że wszyscy jesteśmy 

jednogłośni co do takiego składu Komisji z Przewodniczącym Danielem Strojnym. 

Wobec powyższego, proszę członków Komisji Skrutacyjnej o przygotowanie kart  

do głosowania i znowu zarządzam przerwę kilkuminutową do czasu powrotu Komisji. 

 

Przerwa w obradach od godz. 16.05 do godz. 16.22. 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Wznawiam obrady. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie procedury wyboru 

wiceprzewodniczących Rady Miasta. 

Radny D. Strojny - Czyli jeszcze raz przeczytam to samo, tak? § 117: "głosowanie 

nad kandydaturami na funkcję, na które Rada dokonuje wyboru w głosowaniu tajnym, 

odbywa się według następujących zasad: ppkt 1: "wybór następuje spośród 

nieograniczonej liczby kandydatów po uzyskaniu ich zgody  

na kandydowanie, ppkt 2: nazwiska kandydatów umieszcza się na karcie do 

głosowania w kolejności alfabetycznej, ppkt 3: karta do głosowania powinna zawierać 

przy nazwisku każdego kandydata rubryki z alternatywą: "za", "przeciw" oraz 

"wstrzymuję się od głosu", ppkt 4: radny głosuje przez postawienie znaku "X"  

w jednej z rubryk przy nazwisku każdego kandydata, ppkt 5: radny ma prawo 

postawić, znak "X" (dokonać wyboru) przy liczbie nazwisk kandydatów nie większej 

niż wynosi liczba miejsc mandatowych. Czyli dwa, tak? Chciałem radców prawnych 

zapytać, czyli muszą być dwie osoby zaznaczone, jeśli wybieramy dwóch 

przewodniczących, tak? Dwa, dokładnie.  

W przypadku nie rozstrzygnięcia wyborów przeprowadza się następną turę wyborów, 

umieszczając na karcie nazwiska tych kandydatów, którzy otrzymali największą 

liczbę głosów "za", przy czym na karcie do głosowania należy umieścić nazwiska 

kandydatów w liczbie o jeden większej od liczby miejsc mandatowych.  

W przypadku uzyskania przez dwóch lub więcej kandydatów równej ilości głosów,  

z których przynajmniej jeden zajmowałby miejsce mandatowe, przeprowadza się 

następną turę wyborów, a na karcie do głosowania umieszcza się nazwiska tych 

kandydatów, którzy otrzymali taką samą ilość głosów.  

W przypadku nie rozstrzygnięcia wyborów w turze drugiej, przeprowadza się  

w innym terminie nowe wybory. § 118. ppkt 1: karta do głosowania jest przetarta lub 

przekreślona całkowicie, ppkt 2: W głosowaniu nad proponowanym rozstrzygnięciem 

radny nie dokonał wyboru żadnej opcji lub postawił znak "x" więcej niż w jednej 

rubryce, ppkt 3: w głosowaniu nad kandydaturami na funkcję Rady nie dokonał 

wyboru żadnej z opcji przy nazwisku choćby jednego kandydata lub przy nazwisku 

jednego kandydata postawił znak "x" więcej niż w jednej rubryce, ppkt 4: karta do 

głosowania nie zawiera jednoznacznej decyzji radnego, ppkt 5: karta do głosowania 

jest inna niż sporządzona przez Komisję skrutacyjną. Pkt 2: Dopisywanie na karcie 

do głosowania dodatkowych nazwisk albo poczynienie innych dopisków nie wpływa 

na ważność głosu." Dziękuję. Plombowanie urny. Poproszę o oddanie głosu: Choinka 

Stanisław, Cielecki Przemysław, Czeremcha Mateusz, Ćmikiewicz Artur, Dybiec 

Małgorzata, Giemza Marek, Głąb Artur, Helicka Elżbieta, Kutryba Kamil, Łata 
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Mariusz, Ołownia Krzysztof, Pałka Andrzej, Pietruszka Aron, Pikus Joanna, Renduda-

Dudek Irena, Rutkowski Artur, Stafijowska Małgorzata, Stelmasik Kamil, Strojny 

Daniel, Walczak Justyna, Walczak Justyna, Walesic Paweł, Woźnicka-Kuzdak Marta  

i Zawadzki Artur. 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowni Państwo! Komisja 

Skrutacyjna przystępuje do pracy, a ja ogłaszam kilkuminutową przerwę. 

 

Przerwa w obradach od godz. 16.33 do godz. 16.50. 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowni Państwo Radni! Wznawiam 

obrady po przerwie i proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej  

o przedstawienie wyników głosowania w wyborach na wiceprzewodniczących Rady 

Miasta. 

Radny D. Strojny - Protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego w dniu 6 maja 2024 roku dla przeprowadzenia wyborów 

wiceprzewodniczących Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Komisja 

Skrutacyjna w składzie: Radny Daniel Strojny Przewodniczący Komisji, Radny Artur 

Ćmikiewicz, Radna Elżbieta Helicka, Radny Aron Pietruszka - stwierdza, co 

następuje. Na sesji obecnych jest 23 radnych, na ogólny stan 23. Stwierdza się 

kworum wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał. Na zgłoszoną listę 

kandydatów głosowało 23 radnych. Głosów ważnych oddano 23. Głosów nieważnych 

oddano zero. Kandydaci otrzymali następującą liczbę głosów: Stanisław Choinka: 

"za" - 15, "przeciw" - 5, "wstrzymuję się od głosu" - 1. Mateusz Czeremcha: "za" - 6, 

"przeciw" 6, "wstrzymuję się od głosu" - 4. Artur Głąb "za" - 8, "przeciw" -5, 

"wstrzymuję się od głosu" - 2. Joanna Pikus: "za" - 15, "przeciw" - 4, "wstrzymuję się 

od głosu" - 2 (brawa). W związku z powyższym Komisja stwierdza, że 

wiceprzewodniczącymi Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego wybrani zostali: 

Radny Stanisław Choinka. Stosunkiem głosów: 15 "za", przy 5 głosach "przeciw"  

i jednym głosie "wstrzymującym się". Radna Joanna Pikus. Stosunkiem głosów  

15 "za" przy 4 głosach "przeciw" i 2 głosach "wstrzymujących się" (brawa). 

 

Protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w dniu 6 maja 2024 r. dla przeprowadzenia wyborów 

wiceprzewodniczących Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu. 

 

Patrz uchwała Nr I/2/2024 - załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowni Państwo 

Wiceprzewodniczący, proszę o zajęcie miejsc przy stole prezydialnym. Szanowni 

Państwo Wiceprzewodniczący, moje serdeczne gratulacje. Myślę, że jesteście tak 

długo już w Radzie Miasta - to już trzecia kadencja, przynajmniej nasza wspólna. 

Myślę, że będziemy się wspierać. Będziecie mi pomagać i liczę na Was. 

Wiceprzewodnicząca RM – J. Pikus - Bardzo dziękujemy. 
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Ad X/Złożenie ślubowania przez Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowni Państwo! Proszę o ciszę. 

Jesteśmy już przy pkt 10 porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Miasta - "Złożenie 

ślubowania przez Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. „Zgodnie  

z art. 29a ustawa o samorządzie gminnym objęcie obowiązków przez prezydenta 

miasta następuje z chwilą złożenia wobec Rady Miasta ślubowania. Ślubowanie 

może być złożone z dodaniem zdania: "Tak mi dopomóż Bóg". Proszę wszystkich 

Państwa o powstanie. Odczytam tekst ślubowania, a Pana Prezydenta poproszę  

o powtórzenie tego tekstu: "Obejmując urząd prezydenta miasta, uroczyście ślubuję, 

że dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla 

dobra publicznego i pomyślności mieszkańców miasta." 

Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – A. Łakomiec - Obejmując urząd 

prezydenta miasta, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu,  

a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego  

i pomyślności mieszkańców miasta. Tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowni Państwo, stwierdzam,  

że z chwilą złożenia ślubowania Pan Artur Łakomiec objął obowiązki Prezydenta 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w kadencji 2024-2029 (brawa). 

Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – Pan Artur Łakomiec - Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Chciałbym dosłownie dwa zdania zabrać głosu. 

Szanowni Państwo! Mieszkańcy Ostrowca Świętokrzyskiego! Dostojni Goście!  

Nie ukrywam, że dla mnie osobiście jest to szczególny dzień. Chcę z tego miejsca 

zadeklarować, że biorę pełną odpowiedzialność za los Ostrowca Świętokrzyskiego  

i jego mieszkańców. Dziękuję przede wszystkim za setki rozmów, ogrom wsparcia od 

wielu bliższych i dalszych mi osób, a w sposób szczególny chciałbym podziękować 

mojej rodzinie (brawa). Chciałbym serdecznie podziękować za każdy blisko 13.000 

oddanych na mnie głosów.  

Ale także za głosy oddane na osoby z Komitetu Wyborczego "Koalicja. Tak! Dla 

samorządu." To niewątpliwie duży, duży dowód poparcia i uznania dla 

przedstawionego przez nas programu rozwoju miasta, ale także znak zaufania. Dla 

nas jest to tym bardziej ogromna odpowiedzialność. Ostrowiec Świętokrzyski 

wymaga mądrych i rozważnych decyzji, zasługuje na dobrą teraźniejszość  

i przyszłość, na dobry los i bezpieczeństwo dla każdej z ostrowieckich rodzin. Przed 

nam wiele wyzwań, a jednocześnie wiele możliwości. Przed nami bardzo 

odpowiedzialne zadania, aby wzmocnić dobry trend i konsekwentnie rozwijać nasze 

miasto by zagwarantować bezpieczną przyszłość i stabilny rozwój. To zadanie, które 

stoi przede mną, jako prezydentem miasta, ale także przed Państwem, jako nowo 

zaprzysiężonymi radnymi. Wierzę, że wspólnie, niezależnie od przynależności 

politycznej i ponad podziałami, dołożymy wszelkich starań, by dalej stawać, stawiać 

na rozwój gospodarczy i inwestycje, na rozwój łatwo dostępnej profilaktyki i opieki 

zdrowotnej, edukację, ekologię i ekologiczne rozwiązania, codzienny komfort życia  

i rozwój społeczeństwa obywatelskiego. Chcę, aby w tej kadencji każdy głos był 

słyszany, a mieszkańcy mieli okazję uczyć się odpowiedzialności za losy Ostrowca 
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Świętokrzyskiego. Być z niego dumni i czuli, że tu mogą rozwijać swoje pasje  

w różnych dziedzinach. Rozpoczynając tę kadencję wszystkim nowo wybranym 

radnym, gratuluję wyniku. Proszę jednocześnie o wspólną pracę na rzecz naszej 

małej ojczyzny, na rzecz Ostrowca Świętokrzyskiego. Dziękuję bardzo (brawa). 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowne Prezydium Rady Miasta! 

Szanowni Goście! Drodzy Państwo Radni! Panie Prezydencie! Serdecznie gratuluję 

wyboru Pana na funkcję Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w kadencji 

2024-2029. Poznawaliśmy Pana krótko, bo w ciągu jakby tylko tego minionego roku, 

ale dał się Pan poznać jako człowiek godny zaufania, o czym zadecydowały wybory, 

zadecydowali mieszkańcy, którzy 7 kwietnia obdarzyli Pana zaufaniem i wybrali na 

funkcję Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Pragnę podkreślić, że to 

zaufanie było bardzo znaczne, ponieważ w pierwszej turze wygrał Pan te wybory  

i myślę, że mieszkańcy dając Panu taką, taką możliwość sprawowania tej funkcji 

bycia gospodarzem miasta, oczekują na pewno od Pana wiele. Ja myślę, że ta nowa 

kadencja będzie równie dynamiczna, równa, również pełna mądrych przemyśleń, 

mądrych decyzji, tak żebyśmy mogli wspólnie tu ponad podziałami, jak Pan 

wspomniał, mogli decydować razem o tym, w jakim kierunku nasze miasto będzie 

podążać, i jak się będzie rozwijać. Życzę Panu więc rozważnych decyzji, mądrych, 

przemyślanych i tak jak powiedziałam, żebyśmy mogli je wszyscy wspólnie 

akceptować. Wiem, że ten natłok spraw, problemów, które Pan będzie realizował, jest 

ogromny. Zresztą to było widoczne już podczas pracy Pana tutaj na stanowisku 

wiceprezydenta miasta. Ale chcę Panu powiedzieć, że proszę zatrzymać się przez 

chwilę i wsłuchać się w głos normalnego mieszkańca, zwykłego mieszkańca, 

ostrowczanina, który przyjdzie do Pana i będzie chciał swój błahy problem rozwiązać, 

może nieistotny z punktu widzenia innych osób, ale dla niego bardzo ważny. Proszę 

się pochylić wówczas nad tym mieszkańcem. Proszę mu pomóc, wesprzeć, 

rozwiązać, starać się rozwiązać jego problem. Ja myślę, że ma Pan wspaniałe grono 

współpracowników, którzy będą Pana wspierać, jak tylko będą mogli. Również 

wspaniałe spółki, które się dynamicznie rozwijają i będą też na pewno udzielać Panu 

wielu, wielu rad, wsparcia. Tak, żeby ta działalność Pana mogła się rozwijać prężnie  

i ku zadowoleniu mieszkańców. Jeszcze raz bardzo serdecznie Panu gratuluję. Ja 

myślę, że my, to znaczy, mówię tu już teraz, myślę o całej Radzie Miasta - będziemy 

wspólnie z Panem pracować, bo mamy jeden cel, którym jest rozwój miasta, jak 

wspomniałam i przede wszystkim zaspakajanie potrzeb i praca dla dobra 

mieszkańców naszego miasta. Ja myślę, że jest to cel bardzo światły, ale taki, który 

da się zrealizować. Jeszcze raz, Panu serdecznie gratuluję i wszystkiego dobrego 

Panu życzę w tej nowej kadencji 2024 -2029. Mamy tu przygotowane kwiaty dla 

Pana od Rady Miasta. Jest to 9 róż, które symbolizują dziewiątą kadencję Rady 

Miasta, bo taka jest ta kadencja i niech te kwiaty będą załącznikiem do życzeń, które 

przed chwilą tu padły.  

Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – A. Łakomiec - Dziękuję serdecznie. 

To, co powiedziałem, nawet jestem przekonany - nie mam nadzieję, że dla dobra 

mieszkańców ponad podziałami będziemy wspólnie pracować na rzecz rozwoju 

naszego miasta. Serdecznie Państwu dziękuję. I nie oczekuję stu dni, że tak powiem 
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bez pracy, ale myślę, że na pewno efekty już tej pracy w ciągu tego roku będą 

widoczne. Jeszcze raz serdecznie dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek - Poproszę. Proszę, proszę Pana 

Ołownię Krzysztofa o zabranie głosu. 

Radny K. Ołownia - Pani Przewodnicząca! Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Państwo Radni! Chciałbym poinformować, że w dniu dzisiejszym został utworzony 

Klub Radnych Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego "Prawa i Sprawiedliwości"  

i takową informację chciałbym na ręce Pani Przewodniczącej przedłożyć (informacja 

o utworzeniu klubu - załącznik nr 14 do protokołu). Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję bardzo. Przewodniczącym 

Klubu jest Radny Krzysztof Ołownia, żeby było wiadomo - Klubu Radnych "Prawo  

i Sprawiedliwość". Szanowni Państwo, i tak to zbliżyliśmy się do punktu XI, ale 

obiecałam, że udzielę głosu Panu Sułkowi, który jest tu jeszcze obecny na sali. 

Proszę wobec tego, jeśli Pan ma życzenie zabrać głos, to proszę bardzo, teraz.  

Mieszkaniec Ostrowca Świętokrzyskiego – p. L. Sułek - Zaskoczyła mnie Pani. Miło 

mi. Ale przede wszystkim gratuluję udanej kampanii, bo wiem jak to jest... (część 

wypowiedzi niesłyszalna). Ale macie to Państwo za sobą. Teraz, no nic innego jak 

praca i praca. Słucham? Nie wierzę. Ale tym bardziej, że mam takie pewne punkty, 

no nie chcę tylko, jakiś tam przykrych punktów mówić, ale zauważyłem na przykład, 

że w rejonie slumsów, tak zwanych, tam na Iłżeckiej, zadziałała komórka pomocy 

bezpośredniej. Zaskoczyło mnie to. Tuż przed wyborami, że tam raz, dwa razy  

w tygodniu przyjeżdża. Jest to świetny pomysł. Ja kiedyś tam bywałem częściej, 

później z pewnych względów zostawiłem to. Tak się złożyło, że już tam osobiste 

sprawy, choroby, ale do czego zmierzam dalej, żeby było szybko, ładnie i przyjemnie. 

Uważam, że urzędujący dwie kadencje Prezydent Pan Wilczyński był człowiekiem, 

który wiele strat dla naszego miasta przyniósł, wiele błędów popełnił i niestety, te 

błędy cały czas tu rzutują. Słyszałem, że teraz ma być przemianowanie nazwy tej 

pomocy, tak - społecznej, Panie Prezydencie, ma być? Ale… 

Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego - Artur Łakomiec - Pani 

Przewodnicząca! Szanowny Panie! Nie tylko nazwy, tylko to ma być 

przemodelowanie całego systemu pomocy społecznej w Centrum Usług 

Społecznych. I to, co Pan powiedział przed chwilą, ten ośrodek wsparcia przy ulicy 

Rzeczki, on nie działał tylko przed wyborami, ale już od bodajże roku. Tak, 2 lata. 

Mieszkaniec Ostrowca Świętokrzyskiego – p. L. Sułek - Nie, nie chodzi mi o to. Mnie 

chodzi o fakt najważniejszy dla mnie. Błędem Wilczyńskiego, no nie będę mówił, czyj 

to był lokaj, można powiedzieć i kto, za czyje pieniądze on był tym prezydentem, że 

nie myślał tak, jak trzeba o Ostrowcu. Nie można lokować tak ważnej instytucji tak 

daleko od miasta. Setki ludzi, jak nie tysiące, codziennie - ja sam mam kłopoty  

z chodzeniem, z kręgosłupem, a ośrodek jest tak oddalony, komunikacja jest słaba, 

to jest niedopuszczalne na dłuższą metę. Jeden z pierwszych ruchów, ja wiem, że 

najbardziej kosztowny, ale to powinno być myślenie o tym, żeby tego typu działania 

przenieść do miasta. No, taka moja sugestia. Jakby się udało w tej kadencji to 

odkręcić i przenieść, to byłoby to z dużą korzyścią dla ludzi poszkodowanych. No 

mam taką również szeroką prośbę zaadresowaną do dużej liczby, no trochę też 

również i dla siebie. Ryknęła, jak to się mówi, siedemdziesiątka - dlaczego bilety nie 
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darmowe MPK? W innych miastach mają. W Starachowicach mają szerzej tą 

komunikację nawet darmową. Ale 70 lat dla byłych hutników to już jest naprawdę 

dużo i a z kolei nie zbankrutuje chyba miasto jak im pozwoli. No przechodzimy do 

coraz cięższych kategorii. Następny taki punkt, chcę zasygnalizować, który na tej 

sesji, na tej sali kiedyś zdawał egzamin, za czasów Przewodniczącego z SLD - Pana 

Kotasiaka. Był już wprowadzony taki zwyczaj, no on był wtedy głównie 

zaadresowany, jakby pod moją osobę, że osoba przedstawiająca organizację jakąś 

tam, nawet jak to był były poseł - już były, ma prawo zabrać głos w pierwszej części 

tej: "Interpelacje i zapytania". Dlaczego to jest takie ważne? Wiemy, jak to jest na 

końcu sesji - w sprawach różnych - nie ma dziennikarzy. Uwaga jest mniejsza 

prowadzących. Mało kto o tym wie, a żeby to zaskutkowało i zwróciło uwagę, no to 

nie muszę Państwu tłumaczyć, bo każdy z Was już jest specjalistą, można 

powiedzieć w tego typu sprawach różnych mass mediów i wiedzą, że jak na 

początku, to był poważnie traktowany. Jest to duży gest do tego, jeżeli Państwo 

chcecie skorzystać, w jakiś sposób z poparcia organizacji społecznych i to  

w sposób autentyczny, bo ograniczenie tego punktu i prowadzenie tylko dalej to jest 

nieodwracalna sprawa, bo ludzie starsi.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Ja przepraszam, Panie Leszku. Ja 

miałabym taką propozycję, ponieważ ta Pana wypowiedź zapowiada się na taką 

dłuższą.  

Mieszkaniec Ostrowca Świętokrzyskiego – p. L. Sułek - Proszę Pani, proszę 

poczekać. Dziwię się, że Pani taka nerwowa jest.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Żebyśmy się umówili, na przykład  

i omówili ten temat w gronie Prezydium przy Pana udziale, żeby po prostu dzisiaj już 

nie przeciągać. 

Mieszkaniec Ostrowca Świętokrzyskiego – p. L. Sułek - Cieszę się, ale chcę, aby 

radni wiedzieli, bo niektóre sprawy gdzieś giną pod stołem. Już powiem o krótkiej 

wypowiedzi, typowo mniej interesującej. Ale to będzie krótko, niech się Pani nie 

denerwuje. Na fali jest ostatnie, ostatnio to Centrum Hutnictwa i zaraz, tak mi tu 

słowa brakło. Jak ono powstało, proszę Państwa i czy ono by powstało? Miałem 

okazję w 1997 r., 1997, dobrze mówię, ponad 25 lat, obronić ten ZDK przed 

sprzedażą. Szanowny tutaj kolega, niektórych kolega szanowny, bo moim kolegą to 

nie był za bardzo, wystawił go na sprzedaż, chciał go sprzedać za psie pieniądze, bo 

240.000 zł bankowi. Ja tam jakiś swój wywiad złapałem i w dniu, kiedy się to miała 

odbyć ta sprzedaż zrobiłem pikietę, raptem czteroosobową, był tam Marek Kiszczak  

i jeszcze tam osoba z Warszawy, która ze mną przyjechała. Napisaliśmy 

transparenty, że: "ZDK musi zostać dla Ostrowca", "Komuna Polska nie na 

sprzedaż". No i w tym momencie jak rzuciłem tę petycję, że tak powiem na biurko 

Panu Kałamadze - on się wycofał. I co dalej, no skutecznie się wycofał, bo szykował 

się tam delikatnie mówiąc, jakiś no niezły deal, ale do czego zmierzam? Ewidentnie 

obroniłem ten lokal przed sprzedażą, ale 2 miesiące później - jestem przekonany, że 

to działania Pana Posła spowodowały, że mój wyrok, który miałem w zawieszeniu, 

zmienił się na wyrok do odsiadki. Po dwóch miesiącach. To były wpływy Pana 

Kałamagi. W związku z tym, że bycie na więzieniu, a wolności, to jest zupełnie inna 

sprawa. Chciałbym, gdybyście Państwo byli łaskawi, przeznaczyć dla mnie jeden 
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bilet plus osoba towarzysząca darmowy. Ja do tej pory nie byłem tam, bo mnie po 

prostu nawet nie stać. Mam emeryturę poniżej 2.000. Jakbyście Państwo taki gest 

mieli, to może jeszcze obronię następny budynek jak trzeba. Ale to nie chodziło o 

jałmużnę, chodzi o systemowe załatwienie, to wie Pan, nie o to chodzi. To mam tyle 

na dzisiaj. Mam nadzieję, że nikogo nie obraziłem tym razem i postaram się być 

grzeczny za każdym razem. Dziękuję.  

 

Ad XI/Zakończenie obrad I sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. No i tym sposobem zbliżyliśmy 

się, a właściwie już jesteśmy przy końcu obrad dzisiejszej sesji Rady Miasta. 

Zamykam pierwszą sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Dziękuję 

Państwu bardzo. 

 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 17.14. 

 

Przewodniczyła: 
Przewodnicząca obrad: Radna Irena Renduda - Dudek 
Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego - Irena Renduda - Dudek 
Protokołowały: M. Kamińska, E. Kaniewska, M. Połetek 
 

 

 

 

 

 

 


